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Referat af uddannelsesudvalgsmøde mandag den 21. november 2022 

Dagsorden  

1. Velkommen og godkendelse af dagsorden 
2. Eksamensresultater 2022 
3. Optag september 2022 
4. Studieordning af 1. september 2022 
5. Godkendelse af uddannelsesapoteker 
6. Revideret kommissorium for Uddannelsesudvalget 
7. Status vedr. udvikling af farmakonomuddannelsen som professionsbachelor i samarbejde med 

Københavns Professionshøjskole og VIA University College 
8. Eventuelt 
9. Kommende møder 

Deltagere 

Anne Kahns, Apoteker, Danmarks Apotekerforening 
Bjørn Klinke, Afdelingschef, Farmakonomforeningen 
Annette Lund, Medicinfaglig konsulent, Københavns Kommune (KL) 
Lisbeth Muurholm, Sygehusapoteker, De danske sygehusapoteker 
Peter Thøgersen, Sundhedspolitisk konsulent, Pharmadanmark 
 
Lotte Fonnesbæk, Rektor, farmakonomuddannelsen 
Hassan Salmasi, Uddannelseschef, farmakonomuddannelsen  
Anne Bohr, Leder af studieadministrationen (referent), farmakonomuddannelsen 

Afbud 

Ann-Mari Grønbæk, Formand, Farmakonomforeningen  
An Thuy Huynh, Farmakonomstuderende, repræsentant for de studerende  
Anton Pottegård, Professor, PhD, DMSc, Syddansk Universitet 
Helle Ahlmann Madsen, bestyrelsesmedlem, Pharmadanmark - Apotek 
Jakob Bjerg Larsen, Politisk chef for kliniske forsøg og lægemiddelproduktion, LIF 
Ulf Madsen, Skoleleder, School of Pharmaceutical Science  
Iben Vitved, Sektionsleder, Lægemiddelstyrelsen 
 
Mødet blev afholdt online via Microsoft Teams.  
 
 
Ad 1. Velkommen og godkendelse af dagsorden 
 
Lotte Fonnesbæk (LF) bød velkommen til mødet, der blev efterfulgt af en kort præsentationsrunde. 
 
Der var følgende kommentarer til agendaen: 
 
Annette Lund (AL) spurgte om sundhedsfaglig autorisation er en del af arbejdet med 
farmakonomuddannelsen som professionsbachelor. LF foreslog, at det blev taget op under punkt 7.  
 
Lisbeth Muurholm (LM) havde mulighed for at deltage frem til kl. 15.00 og ønskede derfor, at mødet startede 
med punkterne 4, 5 og 7. 
 
LF opsummerede på baggrund af ovenstående, at punktet vedr. sundhedsfaglig autorisation blev behandlet 
under pkt. 7 samt rækkefølgen for mødet blev følgende: Pkt. 4, Pkt. 5, Pkt. 7, Pkt. 2, Pkt. 3, Pkt. 6, Pkt. 8 og 
Pkt. 9. 
 
  



  

2 
 

Ad. 4 Studieordning af 1. september 2022 
 
På baggrund af feedback fra udvalgt i forhold til processen omkring studieordningen orienterede LF om, at 
farmakonomuddannelsen fremover vil være mere opmærksomme på også at orientere udvalget om mindre 
justeringer af studieordningen pga. den øgede opmærksomhed, der er omkring udviklingen af uddannelsen. 
Dette vil give udvalget bedre mulighed for at give feedback på kommende ændringer.   
 
LF meddelte, at ændringen vedr. studiebesøg har ført til flere henvendelser, på trods af, at der var blevet 
kommunikeret både skriftligt og mundtligt omkring dette. Uddannelsesansvarlige er ligeledes blevet 
orienteret om ændringen i forhold til studiebesøg.  
 
Udvalget drøftede, hvordan uddannelsens dokument vedr. studiebesøget kan forbedres, så hensigten med 
studiebesøget fremstår tydeligere. 
 
Der blev stillet forslag om, at der blev tilføjet en sætning om, at dem der er på et primært apotek godt kan 
vælge et sygehusapotek, så længe det samlede formål kan opfyldes.  
 
Desuden kunne ordet ”dispensation” virke udfordrende, så det kunne med fordel uddybes. 
 
LF konkluderede, at dokumentet til de studerende vedr. studiebesøg vil blive tilpasset, så der i højere grad er 
tydelighed omkring formålet med studiebesøg. Udvalget får tilsendt det endelige dokument til orientering.  
 
 
Pkt. 5 Godkendelse af uddannelsesapoteker 
 
LF orienterede om arbejdet med en godkendelsesproces for uddannelsesapotekerne.   
 
En godkendelsesproces kunne godt vente til den nye uddannelse er på plads, men 
farmakonomuddannelsen har ønsket at igangsætte arbejdet allerede nu.  
 
Udvalget drøftede, om apotekerne kunne blive udfordret mht. deres forpligtelse til at tage 
farmakonomstuderende, hvis de ikke skulle blive godkendt jf. Apotekerloven § 11, stk. 1, nr. 9.  
 
Desuden blev sanktionerne ved en manglende godkendelse drøftet. LF forklarede, at der altid ville være tale 
om en individuel vurdering. 
 
Derudover forslog udvalget at se på ordlyden i teksten. Der var forslag fra udvalget om at benytte flere 
generelle betegnelser. Udvalget nævnet, at teksten placerer sig lidt mellem en juridiske tekst og en 
vejledende tekst.  
 
LF konkluderende, at det ville give mening at vende processen og teksten vedr. godkendelse af 
uddannelsesapoteker evt. med en af professionshøjskolernes uddannelsesjurister, samt tage en yderligere 
dialog med Apotekerforeningen og Farmakonomforeningen inden processen startes.  
 
Bjørn Klinke gjorde opmærksom på, at 3-5 studerende årligt har problemer med at skifte uddannelsesapotek 
i løbet af deres uddannelse. LF sagde, at elevkontrakten er et spørgsmål, der vedrører 
overenskomstparterne – og at uddannelsen er behjælpelige med at finde uddannelsesapoteker til de 
studerende, der ønsker at skifte. 
 
 
Pkt. 7 Status vedr. udvikling af farmakonomuddannelsen som professionsbachelor i samarbejde med 

Københavns Professionshøjskole og VIA University College 
 
LF orienterede kort om arbejdet med udviklingen af farmakonomuddannelsen som professionsbachelor. 

 
Det næste møde i styregruppen er d. 2. december 2022, hvor fire arbejdsgrupper skal fremlægge deres 
arbejde. 
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De fire arbejdsgrupper arbejder med flg. emner: 
1. Uddannelses økonomi – herunder model for kostophold 
2. Optag og adgangskrav 
3. Uddannelsens indhold herunder formål, læringsmål, konstituerende elementer, struktur 
4. Behov og relevans 
 

Epinion har bidraget ved to af arbejdsgrupperne (3. og 4.) med workshops, der har bidraget positivt til 
arbejdet.    

 
Der er deadline for prækvalifikationsansøgningen den 15. september 2023. Den forventede 
sagsbehandlingstid hos styrelsen er 6 uger. I prækvalifikationsansøgningen lægges forventelig op til et 
samlet optag på mindst 400 studerende, svarende til ca. 200 studerende i 2024 på to lokationer – dels på 
Campus Pharmakon og dels på VIA, Campus Horsens. 
 
LF svarede AL, at sundhedsfaglig autorisation ikke var en del af arbejdet med farmakonomuddannelsen som 
professionsbachelor, men at arbejdet ikke er i konflikt med et ønske om autorisation. 

 
 
Pkt. 2 Eksamensresultater 2022 

 
LF gennemgik de overordnede eksamensresultater, der kun viser små udsving i forhold til de øvrige år. 

 
Det er værd at bemærke, at gennemførelsesprocenten er konservativt beregnet, hvilket betyder, at 
studerende, der fortsat har mulighed for at gennemføre uddannelsen, ikke er medregnet. Dermed er 
gennemførselsprocenten ikke sammenlignelig med andre uddannelser, hvor også studerende, der fortsat er 
tilknyttet uddannelsen, medregnes. Dette kommer farmakonomuddannelsen til at se nærmere på. 
 
 
Pkt. 3 Optag september 2022 

 
LF orienterede om, at der blev optaget 284 studerende (opgjort d. 22. september 2022), der er blevet fordelt 
på 8 klasser. 
 
Udvalget spurgte til optagelseskrav i forhold til den nye uddannelse, og LF orienterede om, at der ikke vil 
være karakterkrav, men krav til et bestået niveau i specifikke fag.  

 
 
Pkt. 6 Revideret kommissorium for uddannelsesudvalget 

 
Det reviderende kommissorium for Uddannelsesudvalget sendes i skriftlig høring.  
 
 
Pkt. 8 Eventuelt 

 
Intet at bemærke. 
 
 
Pkt. 9 Kommende møder 

 
Der afholdes møder i maj og november 2023. 
 
Studieadministrationen fremsender en Doodle med henblik på det kommende møder i 2023.  
 

 
 


